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HLAVNÍ MĚSTO PRAHA  
Zastupitelstvo hlavního města Prahy   

    

Výbor pro zdravotnictví a prevenci 
civilizačních chorob ZHMP  

 

ZÁPIS z 13. jednání 

Výboru pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP konaného dne 20. 5. 2024 v 16:30 hod. 

1. patro, místnost č. 135, Nová Radnice, Mariánské nám. 2, Praha 1 

     

 
Přítomni: prof. MUDr. Zdeněk Seidl, Ph.D., Mgr. Pavel Čižinský, Mgr. Zuzana  Freitas Lopesová, Ing. Jan Kavalírek, 

Mgr. Marcela Kravciv Janečková, MDDr. Bára Malíková, Ing. Miloš Růžička, Mgr. Lenka Vedralová, prof. 
MUDr. Sergej Zacharov, Ph.D. , MUDr. Libor Zámečník, Ph.D., FEBU, FECSM, Ing. Alena Havelková  

Omluveni: MUDr. Tom Philipp, Ph.D., MBA  

Nepřítomni:   

Hosté: Mgr. Michal Müller, člen Rady Městské části Praha 1, , MUDr. David Erhart, ředitel Nemocnice Na 
Františku, , Mgr. Martin Ježek, MBA, LL.M., obchodně-ekonomický náměstek Nemocnice Na Františku,  
Ing. Radka Pešková, Nemocnice Na Františku, , Prof. MUDr. David Cibula, CSc.,    

Jednání řídil: prof. MUDr. Zdeněk Seidl, Ph.D., předseda Výboru pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob 
ZHMP      

 

Text zahájení: 

13. jednání Výboru pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP zahájil předseda, prof. MUDr. Zdeněk Seidl, 
CSc. v 16:35 hod.  

 

Z jednání se omluvili: MUDr. Tom Philipp, Ph.D., MBA 

 

Přítomno 6 členů, výbor je usnášeníschopný. 

 

V 16:37 se na jednání dostavili Mgr. Zuzana Freitas Lopesová, Ing. Jan Kavalírek. Přítomno 8 členů, výbor je 
usnášeníschopný. 

 

V 16:41 se na jednání dostavila Mgr. Lenka Vedralová, Mgr. Marcela Kravciv Janečková. Přítomno 10 členů, výbor je 
usnášeníschopný. 

Schválený program: 
 

Bod Věc 

1. Zahájení 

2. Schválení programu a volba ověřovatele zápisu 

3. Schválení zápisu z 11. jednání Výboru pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP ze dne 18.3.2024 

4. Zápis z 12. jednání Výboru pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP konaného dne 15.4.2024 

5. Projednání tisku R-51302 k návrhu na poskytnutí neinvestiční dotace městské části Praha 1 z rozpočtu vlastního 
hlavního města Prahy 

6. Projednání tisku R-50915 k návrhu na poskytnutí dotací v Programu podpory v oblasti zdravotnictví pro rok 
2024 a k návrhu na úpravu rozpočtu vlastního hlavního města Prahy na rok 2024 
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Bod Věc 

7. Ledárny Braník - doplňující informace 

8. Zpráva o činnosti Výboru pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP za rok 2023 

9. Různé 

 
K jednotlivým bodům programu: 

1. Zahájení 

Předseda Výboru pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP, prof. MUDr. Zdeněk Seidl, CSc. přivítal 
přítomné na dnešním 13. jednání výboru a konstatoval, že výbor je usnášeníschopný. 

2. Schválení programu a volba ověřovatele zápisu 

Předkladatel: předseda Výboru pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP 
Předseda výboru přednesl navržený program 13. jednání výboru a vyzval přítomné členy k navržení ověřovatele 
zápisu z 13. jednání dne 20.5.2024. Ověřovatelem zápisu byl navržen MUDr. Libor Zámečník, Ph.D. Všichni přítomní 
souhlasí s navrženým programem a ověřovatelem zápisu. 

Usnesení č. U-VZPC-0044 

Výbor pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP 

I .   s c h v a l u j e  

1.  program jednání Výboru pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP dne 20.5.2024 v 
předloženém znění 

2.  ověřovatelem zápisu z jednání Výboru pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP dne 
20.5.2024 člena výboru MUDr. Libora Zámečníka, Ph.D 

pro: 6, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 

3. Schválení zápisu z 11. jednání Výboru pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP ze dne 18.3.2024  

Předkladatel: předseda Výboru pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP 
Předseda výboru sdělil, že zápis z 11. jednání výboru ze dne 18.3.2024 byl všem přítomným zaslán na vědomí a 
vyzval přítomné členy, zda mají výhrady k zápisu. Nikdo z přítomných členů neměl výhrady, předseda vyzval k 
hlasování. Všichni přítomní souhlasili se zněním zápisu. 

Usnesení č. U-VZPC-0045 

Výbor pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP 

I .   s c h v a l u j e  

zápis z 11. jednání Výboru pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP konaného dne 18.3.2024 

pro: 6, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 

4. Zápis z 12. jednání Výboru pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP konaného dne 15.4.2024  

Předkladatel: předseda Výboru pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP 
Předseda výboru prof. MUDr. Zdeněk Seidl, CSc. sdělil, že součástí programu je i vzetí na vědomí zápisu z 12. jednání 
výboru ze dne 15.4.2024, a to z důvodu nedostatečného množství členů při jednání výboru. Nikdo z přítomných 
neměl k zápisu připomínky. 
 
Po hlasování se na jednání dostavili Mgr. Zuzana Freitas Lopesová, Ing. Jan Kavalírek. Výbor je usnášeníschopný v 
poštu 8 členů. 

Usnesení č. U-VZPC-0046 

Výbor pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP 
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I .   b e r e  n a  v ě d o m í  

zápis z 12. jednání Výboru pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP konaného dne 15.4.2024 

pro: 6, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 

5. Projednání tisku R-51302 k návrhu na poskytnutí neinvestiční dotace městské části Praha 1 z rozpočtu vlastního 
hlavního města Prahy 

Předkladatel: předseda Výboru pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP 
V úvodu předseda výboru přivítal p. radního Mgr. Müllera z MČ Praha 1, ředitele MUDr. Erharta z Nemocnice Na 
Františku (NNF), Mgr. Martina Ježka a Ing. Radku Peškovou z ekonomického úseku NNF.   
 
V 16:41 hod. se na jednání výboru dostavila Mgr. Lenka Vedralová a Mgr. Marcela Kravciv Janečková. Výbor je v 
počtu 10 členů usnášeníschopný.  
 
Radní Mgr. Müller poděkoval za pozvání na jednání výboru a sdělil, že se po volbách snažili nastavit financování NNF 
výrazně transparentněji. Rozpočet pro letošní rok se nastavil tak, aby byl vyrovnaný a s provozní dotací mohla 
nemocnice dobře fungovat. Nicméně je potřeba užšího provázání s hlavním městem Prahou a spolupracovat na 
fungování nemocnice a koncepcích apod. V prvním kroku bylo domluveno, že Praha 1 zřídí kontrolní orgán 
nemocnice, kdy bude rovnoměrně zastoupena ze strany Prahy 1 a hl. Města Prahy. 
 
Předseda výboru předal slovo řediteli MUDr. Erhartovi a dalším hostům z NNF k prezentaci ekonomických informací 
NNF. Ředitel NNF se odkázal na předchozí ekonomické prezentace NNF, které již výboru byly v minulosti poskytnuty. 
V minulosti byla již prezentována i potřeba spoluúčasti na péči o pacienty mimo Prahu 1. Poskytovaná péče sociálně 
slabým nebo cizincům, kteří za svoji péči neuhradí nebo uhradí jen z části, tvoří cca 9% z celkové poskytované péče. 
Pohledávka v současné době činí cca 12 mil. Kč. Bylo hovořeno o poskytování urgentní péče v centrální Praze, která v 
případě jejího ukončení, by výrazně zatížila okolní nemocnice. Zmíněna byla nadstandardní spolupráce s ZZS HMP. 
Ředitel NNF představil Ing. Radku Peškovou, která nově pracuje na pozici vedoucí ekonomického úseku NNF.  
 
Předseda výboru hovořil k fungování a hospodaření příspěvkových organizací, k ziskovým oddělením NNF, 
poskytování péče cizincům.  
 
Radní Mgr. Müller uvedl, že RHMP MČ Praha 1 by zřídila kontrolní komisi, která by byla kontrolním orgánem NNF. 
Zřízení komise by bylo doprovázeno smluvním dokumentem mezi HMP a MČ Praha 1. MČ1 by se zavázala ve 
smlouvě, že bude respektovat výstupy z kontrolní komise. Pokud by se MČ1 rozhodla nerespektovat, tedy 
nedodržovat smlouvu, HMP neposkytne příspěvek. Jedná se především o to, nalézt řešení, které by mělo 
dlouhodobý charakter a bylo výhodné pro obě strany. Bylo zmíněno, že pro Prahu je velkým benefitem turistický 
ruch, s čímž souvisí i případné poskytnutí urgentní i jiné zdravotní péče cizincům.  
 
Mgr. Čižinský se dotázal na důvody přerušení projednání tisku na jednání RHMP dne 20.5.2024. Dále Ing. Havelková 
na dotazy uvedla, že v roce 2023 obdržela NNF částku 15 mil. Kč bez stanovení finančních limitů, v roce 2022 byla 
poskytnuta částka 5 mil. Kč přímo na osoby bez přístřeší a další oddělení (Ing. Havelková v případě zájmu zašle 
podrobnější informace k rozdělení částky příspěvku členům výboru e-mailem). V tisku R-51302 se jedná o částku 20 
mil. Kč a je na NNF, jak částku využije na osoby bez přístřeší, interní oddělení, urgentní příjem atd. Mgr. Čižinský 
uvedl, že v případě zřízení kontrolní komise by se jednalo o poradní orgán (nikoliv kontrolní orgán).  
 
Předseda dal prostor k diskuzi k úhradám od cizinců v ČR a v jiných zemích, poskytování urgentní péče, ke 
zřizovatelství a podmínkách a pravidlům atd.  
 
Ředitel MUDr. Erhart sdělil, že urgentní příjem je v dnešní době vnímán komplexně. Velmi rychle se podařilo 
zrealizovat stomatologickou péči. O jednotlivých odděleních má přehled Mgr. Ježek. Ing. Radka Pešková sdělila 
podrobnosti k rozpočtu, výsledkům hospodaření za první čtvrtletní k hlavní činnosti a k doplňkovým činnostem (kde 
byl zisk přes 200 tisíc Kč). Implementovali manažerské řízení ekonomiky, které umožňuje řídit ekonomiku a produkci. 
V případě potřeby mohou poskytnout reporting. Mgr. Martin Ježek doplnil ke struktuře pacientů, že v rámci 
urgentního příjmu a interního oddělení se nejedná o plánované výkony, ale o výkony život ohrožující, které nelze ze 
strany NNF odmítnout. Bylo hovořeno o vykazování na zdr. pojišťovně v případě urgentního příjmu (1 000 Kč na 
jednoho pacienta).  
 
Předseda výboru dal prostor k dotazům a diskuzi. Na dotaz MUDr. Zámečníka sdělila Ing. Pešková, že se domnívá, že 
dochází ke snižování provozní ztráty. Velmi efektivním krokem byl měl být systém detekování chyb ve vykazování na 
zdravotní pojišťovny ještě před jejich odesláním na zdr. pojišťovny.   
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Proběhla diskuze k podkladům do ZHMP, jeho úpravě a doplnění materiálů, k podrobnějšímu financování v rámci 
NNF, jasné informaci o záměru apod. 
 
V závěru tohoto bodu předseda výboru vyzval přítomné k hlasování k projednávanému tisku R-51302 k návrhu na 
poskytnutí neinvestiční dotace MČ 1 z rozpočtu vlastního hlavního města Prahy. Předseda výboru poděkoval všem 
přizvaným hostům za jejich účast na projednávaném bodu. 
 
V 17:49 hod. odchází z jednání výboru hosté z Nemocnice Na Františku a radní MČ Praha 1, Mgr. Müller. 

Usnesení č. U-VZPC-0050 

Výbor pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP 

I .   d o p o r u č u j e  

materiál ve znění tisku R-51302 Zastupitelstvu hlavního města Prahy ke schválení 

pro: 7, proti: 1, zdržel se: 2, mimo místnost: 0 

6. Projednání tisku R-50915 k návrhu na poskytnutí dotací v Programu podpory v oblasti zdravotnictví pro rok 2024 a 
k návrhu na úpravu rozpočtu vlastního hlavního města Prahy na rok 2024 

Předkladatel: předseda Výboru pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP 
Předseda výboru předal slovo Ing. Aleně Havelkové, která představila tisk R-50915 k návrhu na poskytnutí dotací v 
Programu podpory oblasti zdravotnictví pro rok 2024 a k návrhu na úpravu rozpočtu vlastního hlavního města Prahy 
na rok 2024. V rámci ZHMP budou projednány pouze návrhy s částkou nad 1 mil. Kč, v úhrnné částce 40 249 000 Kč. 
V loňském roce se jednalo o návrhy s částkou nad 200 000 Kč. 
 
Ing. Havelková na žádost předsedy upřesnila, že RHMP nejprve schválí program, ve kterém jsou jednotlivá opatření. 
Externí hodnotitelé hodnotí jednotlivé granty. Externí hodnocení jsou dvě na sobě nezávislá, jednotlivý externí 
hodnotitelé o sobě nevědí. Proběhla diskuze k odbornému hodnocení, výběru externích hodnotitelů apod. 
 
Předseda výboru vyzval přítomné k hlasování o projednaném bodu. 

Usnesení č. U-VZPC-0047 

Výbor pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP 

I .   d o p o r u č u j e  

materiál ve znění tisku R-50915 Zastupitelstvu hlavního města Prahy ke schválení 

pro: 9, proti: 1, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 

7. Ledárny Braník - doplňující informace 

Předkladatel: předseda Výboru pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP 
Předseda výboru poděkoval prof. MUDr. Zacharovi za zajištění podkladů a doplňujících informací k bodu Ledárny 
Braník (Problematika hodnocení zdravotních rizik expozice hluku z veřejné produkce hudby, Ledárny Braník - 
odborná zpráva). 
Následně předal slovo přizvanému hostu, prof. MUDr. Davidovi Cibulovi, CSc., který zde vystoupil jako občan, který 
ve spolupráci s dalšími občany a Iniciativou hluk z Prahy 4 řeší situaci ohledně hluku z Ledáren Braník. V roce 2019 
byly zahájeny letní festivaly, kdy během prvního roku během léta bylo uskutečněno 35 koncertů v Ledárnách Braník. 
Od roku 2019 se společně s jinými občany obrací na politiky a zastupitelský úřad. Tři roky probíhá i soudní řízení s 
Ledárnami Braník. Během tohoto víkendu proběhl dvoudenní rockový festival, který trval každý den 8 hodin. 
Majitelem pozemku je MČ Praha 4, která prostory pronajala za 80000 Kč. Bylo zjištěno, že ČR je jednou z mála 
metropolí, která nemá žádné regulace a opatření z hlediska počtu vystoupení, výše decibelů, vzdálenosti apod.  
 
Prof. MUDr. Seidl, CSc. sdělil, že by výbor byl rád nápomocen pro řešení této problematiky, ale domnívá, že se jedná 
spíše o stížnost, která nespadá do řešení Výboru pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP. Dále doplnil, 
že možné řešení by mohlo být v regulaci počtu hudebních projekcí. Prof. MUDr. Cibula doplnil, že nejde jen o 
samotný hluk, ale o decibely a hluboké tón, basy. Prof. Cibula hovořil o absenci vyhlášky, která reguluje hluk, která 
by mohla přinést řešení. Bylo čerpáno i z regulace hluku z hudebních projekcí v rámci jiných zemí jako např. v 
Londýně, Paříži, Berlíne, Mnichově, Vídni.  
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Předseda dal prostor k diskuzi. Mgr. Pavel Čižinský uvedl, že již byly určité záměry a úvahy ze strany bývalé radní 
JUDr. Marvanové, která na této problematice pracovala. Prof. MUDr. Zacharov doplnil, že hluk je rizikový faktor pro 
zdraví, který by měl být regulován a systémově ovlivněn.  
 
Dále byla probrána možnost vytvoření pracovní skupiny, která by se touto problematikou zabývala. Ze členů projevil 
zájem Mgr. Pavel Čižinský, MDDr. Bára Malíková a prof. MUDr. Zacharov. Mgr. Lenka Vedralová navrhuje přizvat 
někoho z odboru legislativy.  
 
Proběhla diskuze k činnosti pracovních skupin, odbornosti členů skupiny, pravidlům vyhlášek a regulacím v rámci 
města/státu. 
 
Předseda výboru shrnul, že se členové domluvili na jmenování Mgr. Pavla Čižinského. prof. MUDr. Sergeje Zacharova 
a MDDr. Báry Malíkové do pracovní skupiny. Zároveň bude osloven i odbor legislativy MHMP. Předseda výboru dal 
prostor k hlasování. 

Usnesení č. U-VZPC-0049 

Výbor pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP 

I .   n a v r h u j e  

1.  stanovení pracovní skupiny ve složení Mgr. Pavla Čižinského, prof. MUDr. Sergeje Zacharova, Ph.D., 
MDDr. Báry Malíkové, MUDr. Libora Zámečníka, Ph.D. 

2.  oslovit odbor legislativy Magistrátu hl. města Prahy pro navržení člena do pracovní skupiny 

pro: 9, proti: 0, zdržel se: 1, mimo místnost: 0 

8. Zpráva o činnosti Výboru pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP za rok 2023 

Předkladatel: předseda Výboru pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP 
Předseda výboru předal slovo Ing. Aleně Havelkové, která představila bod Zpráva o činnosti Výboru pro zdravotnictví 
a prevenci civilizačních chorob ZHMP za rok 2023. Na základě jednacího řádu má výbor povinnost informovat ZHMP 
o činnosti výboru za příslušný rok. Součástí Informace je důvodová zpráva a přiložené zápisy Výboru pro 
zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP za rok 2023. 
 
V 18:15 hod. z jednání odešla Mgr. Lenka Vedralová a Mgr. Marcela Kravciv Janečková. Výbor v počtu 8 členů je 
usnášeníschopný. 
 
Nikdo z přítomných neměl žádné připomínky. Předseda výboru vyzval k hlasování. 

Usnesení č. U-VZPC-0048 

Výbor pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP 

I .   d o p o r u č u j e  

zprávu o činnosti Výboru pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP za rok 2023 vzít na vědomí 

pro: 8, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 

9. Různé 

Předkladatel: předseda Výboru pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP 
Předseda výboru a členové neměli doplnění k tomuto bodu. 

 

 

 

 

 

 

Předseda výboru poděkoval všem přítomný za účast na dnešním jednání výboru a ukončil jednání v 18:20 hod. 
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Ověřil: MUDr. Libor Zámečník, Ph.D., FEBU, FECSM, člen Výboru pro zdravotnictví a prevenci civilizačních 
chorob ZHMP  

Zapsal: Ing. Alena Havelková, tajemnice Výboru pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP,  

 Martina Malá, DiS., MHMP - ZDR MHMP   

prof. MUDr. Zdeněk Seidl, Ph.D. 
předseda Výboru pro zdravotnictví a 

prevenci civilizačních 
chorob ZHMP 

 
 
 
 
  
  
 


